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REVISTA PRESEI 

 

 

Membrii Consiliului Naţional al Federaţiei SANITAS protestează luni în faţa 

Guvernului 

Membrii Consiliului Naţional al Federaţiei SANITAS protestează luni, între orele 

12:00-13:00, în faţa Guvernului, pentru respectarea drepturilor angajaţilor din 

sistemul medical. 

 

"1 februarie 1990 - 1 februarie 2021: 31 de ani de activitate sindicală SANITAS! 

Prima aniversare în stradă! De ziua noastră ne-am fi dorit o altfel de aniversare! 

Dar autorităţile ne obligă, prin nepăsarea cu care tratează problemele sistemului 

medical şi ale celui de asistenţă socială, să cerem în Piaţa Victoriei respectarea 

drepturilor membrilor noştri! Membrii Consiliului Naţional al Federaţiei 

SANITAS protestează luni, 1 februarie 2021, în faţa Guvernului, în numele 

colegilor noştri din spitale, din centre medicale şi medico - sociale, din instituţii de 

asistenţă socială. Protestează pentru cei care luptă pentru vieţile noastre, pentru cei 

care luptă de peste 12 luni cu virusul care a provocat pandemia; pentru drepturile 

colegilor care sunt prezenţi în centrele de vaccinare sau sunt epuizaţi în centrele de 

asistenţă socială. Oamenii aceştia au înţeles că profesiile pe care şi le-au ales 

presupun şi prezenţa în linia întâi a războiul cu noul coronavirus; şi nu cer nimic în 

plus faţă de lege. Cerem doar să se respecte legea", au scris reprezentanţii 

SANITAS pe pagina de Facebook a Federaţiei. 

(Sursa: Agerpres) 
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 C.N.S.L.R. FRATIA impreuna cu celelalte Confederatii Sindicale si 

Patronale au adresa Gfuvernului Romaniei doua scrisori cu privire la:  

- Bugetul de stat şi al asigurărilor sociale de stat pentru anul 2021 

 

 Către: Guvernul României  

În atenția domnului Florin Cîțu, prim-ministru  
28 ianuarie 2021  

Stimate domnule prim-ministru,  

 Partenerii sociali reprezentativi semnatari acordă o mare importanță 

politicilor de redresare socio-economică care vor urma în 2021 pandemiei de 

coronavirus și respectiv alocărilor bugetare programate.  

 Având în vedere stadiul actual al bugetului de stat și bugetului asigurărilor 

sociale de stat pentru anul 2021 și poziția dumneavoastră de inițiator, vă 

solicităm convocarea Consiliului Național Tripartit pentru Dialog Social 

(CNTDS) în perioada imediat următoare, înainte de a fi adoptate de catre 

Guvern si să le transmiteți spre adoptare Parlamentului României.  

 

                                                                             

Primiți, domnule prim-ministru, 

expresia  considerației noastre. 

 

Patronate                                   

 

Confederația Patronală Concordia 

(CP Concordia)  

 

Confederația Patronală din Industrie, 

Agricultură, Construcții și Servicii din 

România (CONPIROM)  

 

Confederația Uniunea Patronatelor 

din România – BusinessRomania 

(BusinessRomania)  

 

 

Sindicate    
Blocul Național Sindical (BNS)  

Confederația Națională Sindicală Cartel Alfa (CNS Cartel Alfa)  

Confederația Națională a Sindicatelor Libere din România – Frăția (CNSLR 

Frăția)  

Confederația Sindicatelor Democratice din  România (CSDR)  

Confederația Sindicală Națională  Meridian (CNS Meridian)  
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- Planul Naţional de Redresare şi Rezilienţă 

Către: Guvernul României  

În atenția domnului Florin Cîțu, prim-ministru  
28 ianuarie 2021  

Stimate domnule prim-ministru,  

 

 Planul Național de Redresare și Reziliență (PNRR) este o oportunitate 

extraordinară ca România să își revină după pandemia de coronavirus și să 

implementeze reforme socio-economice ambițioase, care să răspundă 

condițiilor actuale din România, dar și provocărilor ce țin de tranziția la o 

economie verde și digitalizare.  

 Partenerii sociali semnatari apreciază eforturile declarate de dvs.de a demara 

un proces accelerat de consultare cu toate instituțiile relevante la nivel 

central și local care au proiecte de finanțabile prin PNRR. Cu toate acestea, 

nu credem că acest proces care caută eficiența ar trebui să prejudicieze 

mecanismele de dialog social și consultare.  

 Așa cum este construit Semestrul European, ale cărui Rapoarte și 

Recomandări de țară trebuie să fie, potrivit indicațiilor Comisiei Europene, 

la baza planului de reforme finanțate, acesta acordă un rol important 

partenerilor sociali din poziția de părți cel mai în măsură să aducă la masa 

discuțiilor realitățile cu care se confruntă angajații și angajatorii.  

 Recomandările Comisiei Europene pentru elaborarea PNRR1 menționează 

expres necesitatea asigurării unui proces solid de consultare cu partenerii 

sociali, iar Raportul de țară din 2019 include dialogul social în Anexa D 

drept factor pentru implementarea eficientă a Politicii de Coeziune2. 

Întărirea dialogului social este o recomandare pe care România o primește de 

mai mulți ani din partea Comisiei Europene, iar PNRR este o oportunitate de 

a contribui la implementarea acestei recomandări, cu atât mai mult cu cât 

unele dintre politicile de reformă vizează piața muncii, formarea și 

implementarea Pilonului European al Drepturilor Sociale.  
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 Având în vedere aceste aspecte, vă solicităm ca pentru elaborarea PNRR, 

Guvernul să desfășoare consultări serioase cu partenerii sociali, la nivelul 

fiecărui minister, prin includerea reprezentanților acestora în grupurile 

tehnice de lucru și mecanismele pe care le are deja la dispoziție pentru 

consultarea tripartită.  

 

 Primiți, domnule prim-ministru, 

expresia  considerației noastre. 

 

 

Patronate  

 

Confederația Patronală Concordia 

(CP Concordia)  

 

Confederația Patronală din Industrie, 

Agricultură, Construcții și Servicii 

din România (CONPIROM)  

 

Confederația Uniunea Patronatelor 

din România – BusinessRomania 

(BusinessRomania)  

 

 

Sindicate 
Blocul Național Sindical (BNS)  

Confederația Națională Sindicală Cartel Alfa (CNS Cartel Alfa)  

Confederația Națională a Sindicatelor Libere din România – Frăția (CNSLR 

Frăția)  

Confederația Sindicatelor Democratice din România (CSDR)  

Confederația Sindicală Națională Meridian (CNS Meridian)  

 
(Sursa: C.N.S.L.R.FRATIA) 

 

 

 Sindicaliștii de la CNS Cartel Alfa îi explică lui Florin Cîțu ca să înțeleagă: 

'Politica de austeritate salarială menține România în subdezvoltare' 

Analiza privind evoluția de anul acesta a salariului minim în țările europene arată 

că, în majoritatea statelor care au un salariu minim statutar, acesta a crescut de la 1 

ianuarie 2021, arată CNS Cartel Alfa. 



CNSLR Fratia |  Revista Presei 1 februarie 2021 5 

 

Guvernanții invocă pandemia și criza globală pentru a justifica înghețarea 

salariilor, pensiilor și a tuturor cheltuielilor pentru cele mai sărace categorii ale 

populației. Criza se manifestă în toate lumea, e adevărat, însă nu peste tot este 

folosită ca pretext pentru a lovi în categoriile cele mai dezavantajate ale populației, 

spun sindicaliștii. 

Analiza privind evoluția de anul acesta a salariului minim în țările europene arată 

că, în majoritatea statelor care au un salariu minim statutar, acesta a crescut de la 1 

ianuarie 2021. 

Salariile minime au fost indexate și în țările Europei de Vest, spre exemplu, în 

Franța, Germania, Olanda, Irlanda, Elveția, Luxemburg, Portugalia, Malta, Belgia 

sau Marea Britanie. Deși procentele cu care cresc salariile minime din aceste țări 

sunt, evident, mult mai mici, faptul că ele se aplică la o valoare mult mai mare face 

ca suma majorată să depășească creșterea nominală din România. O creștere cu 

doar 10-15 cenți a salariului minim orar conduce la o majorare cu 16-25 euro 

lunar! 

Majoritatea statelor din Europa Centrală și de Est au realizat în acest an creșterea 

salariului minim, protejându-și angajații și continuând programul de convergență 

salarială. Deși este criză peste tot, tendința generală este de a păstra puterea de 

cumpărare a populației prin majorarea salariilor minime sau indexarea lor, cele mai 

multe dintre guvernele statelor membre UE asumându-și responsabilitățile față de 

cetățenii lor. 

Pe lângă creșterea extrem de mică a salariului minim – în procent și în valoare 

nominală – lucrătorul român rămâne cu mai puțini bani în buzunar din creștere, 

având cea mai mare rată de taxare a salariului brut. 

Spre exemplu, dacă la creșterea salariului minim din Letonia s-ar aplica taxarea din 

România, în loc de 57 de euro cât îi rămâne în mână angajatului leton, i-ar mai 

rămâne doar 40. 

„Având în vedere toate aspectele de mai sus, dar și faptul că anul trecut România a 

avut o creștere a salariului minim tot mai mică decât creșterile din Europa, practic 

constatăm că nu mai există convergență salarială cu restul Europei.  
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Ba chiar dimpotrivă, ecartul se mărește! În plus, menținerea blocată a negocierilor 

colective de sector, prin efectele legii 62/2011, face ca întreaga grilă salarială să se 

mențină la un nivel scăzut. Avem peste un sfert din salariați la nivelul salariului 

minim (1,4 mil.), iar jumătate dintre contractele de muncă înregistrate în Revisal, 

sunt cu salarii care nu depășesc 1600 lei net/2700 lei brut. Care sunt consecințele? 

Menținerea și adâncirea stării de sărăcie a populație, continuarea migrației masive 

și subdezvoltare cronică!”, arată comunicatul Cartel Alfa. 

CNS Cartel ALFA continuă acțiunile de protest pentru creșterea veniturilor 

lucrătorilor, justiție socială și politici publice echilibrate, în interesul cetățenilor. 

Din data de 14 ianuarie, când Caravana Drepturilor Sociale a plecat de la Baia 

Mare, sindicaliștii au manifestat în orașele Zalău, Târgu Mureș, Brașov, Ploiești, 

Constanța, Piatra Neamț, Botoșani, Iași, Galați, Buzău, Sibiu, Craiova, Pitești, 

Târgoviște, Drobeta Turnu Severin, Arad, Timișoara, Târgu Jiu și în București la 

sediile principalelor instituții și ale partidelor de guvernare. 

Următoarele acțiuni de protest sunt marți, 2 februarie 2021, ora 10.00, la 

Ministerul Finanțelor Publice și joi, 4 februarie, ora 10.00, la Ministerul Muncii și 

Solidarității Sociale. În aceeași zi, la ora 12.30 membrii Federației Sindicatelor din 

Comerț protestează la sediul Confederației Patronale Concordia. 

 (Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Zeci de simpatizanti AUR protesteaza in fata Ministerului Sanatatii. 

Senatoarea Sosoaca a incercat sa forteze intrarea in cladire: "Nu au cum sa 

ma aresteze!" 

Diana Sosoaca a incercat sa forteze intrarea in Ministerul Sanatatii pazit de 

jandarmi 

Cateva zeci de persoane s-au strans duminica, 31 ianuarie, in fata Ministerului 

Sanatatii, cu pretextul nemultumirii pe care le-a cauzat-o incendiul de la Spitalul 

"Matei Bals". Membrii AUR au manifestat agresiv si in ziua precedenta. 

UPDATE 19.00: Diana Sosoaca si cativa protestari au incercat sa intre si in sediul 

Ministerului de Interne. 
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"Lui Arafat ii e frica de mine sau de ce nu vrea sa vorbim?", a declarat senatoarea. 

 

UPDATE 18.00: Senatoarea AUR a incercat sa forteze intrarea in Ministerul 

Sanatatii. Aceasta a fost legitimata de jandarmi. 

 

"Nu au cum sa ma aresteze, sunt demnitar roman. Sa vina Voiculescu sa vorbesc 

cu el! Ma voi duce si la Arafat!", a strigat senatoarea. 

 

La protest participa si cateva personaje controversate precum Oana Lovin 

si Adriana Bahmuteanu. 

 

UPDATE 17.30 Persoanele prezente la protest au steaguri si vuvuzele si solicita o 

reforma a sistemului de sanatate, precum si asumarea responsabilitatii in urma 

incendiului de la "Matei Bals". 

 

Directia Generala de Jandarmi a lansat un apel pentru respectarea distantarii fizice, 

reamintind ca numarul participantilor la orice fel de intruniri in spatii deschise 

trebuie sa fie de maximum 100 de persoane. 

 

"Pentru desfasurarea in conditii de siguranta a acestor manifestatii, participantii 

trebuie sa manifesteze pasnic si civilizat, sa respecte indicatiile jandarmilor si sa se 

delimiteze de persoane care tulbura ordinea publica sau incita la violenta si chiar sa 

semnaleze jandarmilor prezenta unor astfel de persoane. 

 

Din ratiuni de sanatate publica, recomandam participantilor sa pastreze distanta 

fizica fata de celelalte persoane si sa poarte in mod corespunzator masca de 

protectie. 

 

Reamintim faptul ca, pe timpul starii de alerta, conform legii, numarul 

participantilor la orice fel de intruniri in spatii deschise trebuie sa fie de maximum 

100 de persoane. 

 

Jandarmii vor fi prezenti pe durata acestor manifestatii, pentru a asigura masurile 

de ordine publica si siguranta participantilor si a celorlalti cetateni", au anuntat 

reprezentantii Jandarmeriei. 

https://ziare.com/stiri/jandarmi/
https://ziare.com/stiri/incendiu-matei-bals/codruta-cerva-si-adriana-bahmuteanu-printre-protestatarii-care-ii-cer-demisia-lui-vlad-voiculescu-niciuna-nu-poarta-masca-de-protectie-1659586
https://ziare.com/stiri/violenta/
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Liderul AUR, George Simion a participat la o intalnire in cursul zilei de duminica 

cu ministrul Sanatatii. 

 

"Suntem intr-o situatie de urgenta! Acum trebuie declarata starea de urgenta. 

Cerem ca ministerul Apararii sa ofere generatoare catre spitale pentru ca este un 

surplus de energie electrica consumata in acesta perioada si este nevoie de o sursa 

externa de alimentare", a spus George Simion dupa intalnirea cu Vlad Voiculescu. 

 

Sambata, cateva sute de persoane s-au strans in fata Ministerului Sanatatii pentru a 

le cere demisia ministrului Sanatatii Vlad Voiculescu, sefului DSU Raed Arafat si 

premierului Florin Citu. 

 

Protestatarii au pornit in mars catre Institutul Matei Bals unde au tinut un moment 

de reculegere. Ulterior, acestia s-au intors in fata Ministerului Sanatatii, acolo unde 

Vlad Voiculescu a tinut o conferinta de presa unde a anuntat noi masuri pentru 

reformarea sistemului de sanatate. 

 (Sursa: ziare.com) 

 

 Sindicatul angajaților Metrorex îl contrazice pe Cătălin Drulă: 'Să nu mai 

iasă cu asemenea bombe' 

Ministrul Transporturilor, Cătălin Drulă, a zis duminică, la Digi24, că venitul 

mediu al salariaţilor din Metrorex este de 10.000 de lei lunar şi că regia, în condiţii 

de pandemie şi de reducere drastică a numărului de călătorii cu metroul, a crescut 

cu 18% salariile angajaţilor şi a suplimentat numărul de salariaţi cu 1300. Liderul 

sindicatului din Metrorex, Ion Rădoi, a reacţionat, spunând că ministrul nu este 

bine informat. 

Rădăi susţine, într-o intervenţie telefonică la Digi 24, , că „este vorba de un venit 

care poate să apară în condiţiile în care anumiţi salariaţi lucrează zi, noapte, 

sărbători, sâmbăta, duminica”, el explicând că angajaţii Metrorex nu pot lucra 

online. 

https://ziare.com/stiri/incendiu-matei-bals/ministrul-sanatatii-despre-protestul-aur-1659600
https://ziare.com/stiri/incendiu-matei-bals/ministrul-sanatatii-despre-protestul-aur-1659600
https://ziare.com/stiri/spitale/
https://ziare.com/george-simion/
https://ziare.com/vlad-voiculescu/
https://ziare.com/stiri/incendiu-matei-bals/video-protest-aur-in-fata-ministerului-sanatatii-dupa-tragedia-de-la-matei-bals-1659564
https://ziare.com/stiri/incendiu-matei-bals/video-protest-aur-in-fata-ministerului-sanatatii-dupa-tragedia-de-la-matei-bals-1659564
https://ziare.com/stiri/incendiu-matei-bals/video-protest-aur-in-fata-ministerului-sanatatii-dupa-tragedia-de-la-matei-bals-1659564
https://ziare.com/stiri/incendiu-matei-bals/ministrul-sanatatii-vlad-voiculescu-conferinta-de-presa-de-la-ora-19-30-1659588
https://ziare.com/stiri/incendiu-matei-bals/ministrul-sanatatii-vlad-voiculescu-conferinta-de-presa-de-la-ora-19-30-1659588
https://ziare.com/stiri/incendiu-matei-bals/ministrul-sanatatii-vlad-voiculescu-conferinta-de-presa-de-la-ora-19-30-1659588
https://www.stiripesurse.ro/personalitati/catalin-drula_3148.html
https://www.stiripesurse.ro/personalitati/salarii_768.html
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”Domnul ministru se pare că nu este bine informat. Nu este (10.000 de lei – n.r.) 

Ar fi bine să fie aşa! Nu trebuie ca să ne uităm că unii obţin anumite venituri, nu e 

vorba doar de salariul tarifar.”, a explicat Rădoi. 

Întrebat care este venitul mediu al salariaţilor din Metrorex, liderul de sindicat Ion 

Rădoi admite că a crescut salariul angajaţilor din Metrorex, însă spune că venitul 

mediu este sub 10.000 de lei. 

„Nu cred că depăşesc 7.000 în niciun caz. Dar probabil că domnul ministru a luat, 

ştiu eu, poate salariul unui director, că până la urmă e director de metrou. Îl rog să 

se informeze, să nu mai iasă cu asemenea bombe”, a adăugat sindicalistul. 

Acesta a explicat că salariul tarifar al angajaţilor Metrorex este în medie de 4000 

de lei, la care se adaugă sporuri de noapte, de sfârşit de săptămână, sporturi de 

sărbători şi altele. 

Rădoi a răspuns şi afirmaţiilor cu privire la angajarea a 1300 de oameni noi anul 

trecut, el arătând că vor fi angajaţi oameni noi, în condiţiile în care peste 500 de 

oameni s-au pensionat din Metrorex anul în 2020. 

„Oameni în plus au fost (angajaţi – n.r.) v-am sus, că au ieşit la pensie. Păi cu cine 

vreţi să ţinem metroul în picioare? (...) Nu am angajat 1300, ne-ar trebui 1300. Nu 

ştiu exact numărul, că nu eu îi angajez”, a explicat Ion Rădoi. 

În privinţa majorărilor salariale în perioada reducerii numărului de călători, Rădoi 

a justificat că în luna septembrie a expirat contractul colectiv de muncă şi a fost 

renegociat. 

 (Sursa: ziare.com) 

 

 Senatul şi Camera Deputaţilor se întrunesc luni în prima sesiune ordinară 

Senatul şi Camera Deputaţilor încep, luni, prima sesiune parlamentară ordinară a 

anului. 
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Convocarea celor două Camere ale Parlamentului a fost făcută în temeiul 

prevederilor art. 66 alin. (1) şi (3) din Constituţia României, precum şi ale art. 83 

din Regulamentul Senatului, respectiv ale art. 34 lit. a) din Regulamentul Camerei 

de preşedinţii acestor foruri legislative Anca Dragu şi Ludovic Orban. 

 

De la ora 13,00, sunt programate şedinţe ale Birourilor permanente ale Senatului şi 

Camerei, iar de la ora 15,00 vor avea loc şedinţele de plen. 

 

Potrivit programului, în prima şedinţă la Senat se alege noua componenţă a 

Biroului permanent - vicepreşedinţii, secretarii, chestorii. 

 

Noul Parlament a fost constituit la sfârşitul anului trecut, în urma alegerilor care au 

avut loc în 6 decembrie. 

 

Prioritatea sesiunii parlamentare este adoptarea proiectelor bugetului de stat şi 

bugetului asigurărilor sociale de stat pe acest an. 

 

Premierul Florin Cîţu a anunţat că proiectele vor fi finalizate de Guvern şi depuse 

la Parlament la începutul sesiunii, menţionând că se doreşte adoptarea bugetului 

prin dezbateri parlamentare şi nu prin asumarea răspunderii Executivului, cum s-a 

întâmplat anul trecut. 

 

Liderii partidelor aflate în coaliţia de guvernare au anunţat că între priorităţi se află 

şi respingerea propunerilor legislative de modificare a Codului penal şi a Codului 

de procedură penală iniţiate de PSD în legislatura anterioară şi care au fost 

declarate neconstituţionale. 

 

Comisiile juridică şi pentru constituţionalitate ale Senatului au adoptat, săptămâna 

trecută, un raport de respingere a acestor propuneri legislative, urmând ca plenul să 

dea un vot şi, ulterior, proiectele să intre în dezbaterea Camerei Deputaţilor care 

este for decizional în acest caz. 
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Preşedinte Senatului, Anca Dragu, a menţionat, într-un interviu pentru 

AGERPRES, mai multe iniţiative legislative, printre care accesul la finanţare 

pentru companii, extinderea programului pilot "Masa caldă" pentru elevi, 

protejarea persoanelor vulnerabile. Dragu şi-a exprimat susţinerea pentru 

constituirea unor comisii parlamentare speciale care să se ocupe de rapoartele 

Curţii de Conturi, respectiv de analizarea aspectelor legate de procesul electoral 

din România şi de inechităţile din sistemul de pensii. 

Sindicaliştii cer aplicarea corectă a Legii 153/2017, cu respectarea creşterilor 

salariale prevăzute pentru anul 2021 şi repararea inechităţilor generate de această 

lege faţă de categoriile de salariaţi cu cele mai mici venituri din sistem, raportarea 

sporurilor la salariul de bază aflat în plată - în special a sporurilor pentru condiţii 

de muncă - pentru toţi angajaţii din sistemul sanitar şi acordarea stimulentului de 

risc pentru angajaţii din asistenţa socială. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Ministrul Educației vine cu detalii: Cele patru scenarii în care elevii sau 

profesorii pot face școală online 

Deja sunt 190.000 de copii care n-au învățat să scrie, a anunțat ministrul educației, 

Sorin Cîmpeanu, duminică seara, la Digi24, arătând că în data de 8 februarie, când 

începe semestrul al doilea al anului școlar 2020-2021, se împlinesc trei luni de 

când elevii fac exclusiv școală online, iar Ministerul Educației, dar și marea 

majoritate a părinților își doresc „revenirea la normalitate”. 

Ministrul Sorin Cîmpeanu spune încă că decizia de deschidere sau închidere a 

școlilor nu va fi luată și nu a fost luată de Ministerul Educației. Decizia se ia dând 

prioritate stării de sănătate, iar competențele sunt ale Ministerului Sănătății, a arătat 

ministrul educației. 

„Nu Ministerul Educației are competența să se pronunțe asupra gestionării riscului 

de transmitere a virusului, dar cei care au competența să se pronunțe au spus în 

data de 14 ianuarie că acest risc este gestionabil. Nu poate fi eliminat în mod 

complet, dar poate fi gestionabil”, a menționat Sorin Cîmpeanu. 



CNSLR Fratia |  Revista Presei 1 februarie 2021 12 

 

Scenariul hibrid este eliminat din opțiunile sistemice, dar nu poate fi eliminat 

pentru acei copii care trebuie să stea acasă și trebuie să aibă acces la învățătură, a 

arătat ministrul educației. 

„Ne dorim revenirea la normalitate, iar normalitatea nu prevede modalitatea de a 

alege fără motiv” în ce fel se desfășoară cursurile, a subliniat ministrul. „Înainte de 

februarie 2020 nu exista posibilitatea de alegere fără motive. Exista posibilitatea de 

a sta acasă pe motive medicale”, a punctat Sorin Cîmpeanu. 

În aceste condiții, el a detaliat care sunt cele patru situații în care poate funcționa în 

continuare școala online: 

1. Elevii au contraindicații medicale pentru prezență fizică, au vulnerabilități. Ei 

vor face în continuare online. 

2. Elevii au aparținători în familie care au vulnerabilități medicale, certificate ca 

atare. Pentru aceștia, învățământul va fi în continuare online. 

3. Elevii prezintă simptome. Recomandarea „apăsată” a Ministerului Sănătății, dar 

și a Ministerului Educației este să rămână acasă. 

4. Profesorii prezintă vulnerabilități sau simptome. Profesorul stă acasă și se va 

face predare-învățare online. 

Dacă un elev sau mai mulți dintr-o clasă au contraindicații, iar clasa lor merge fizic 

la școală, ei trebuie să aibă acces online la ore. „Pentru asta, trebuie videocamere. 

Pentru asta, ministrul educației a lansat o achiziție. În data de 4 februarie vor fi 

deja disponibile 60.000 de laptopuri plus un număr important de videocamere 

pentru a susține acest proces de predare-învățare online”, a anunțat Sorin 

Cîmpeanu. 

„Dacă un profesor are contraindicații, conducerea școlii este datoare să asigure un 

program orar prin care orele acelui dascăl să fie grupate într-o singură zi, în așa fel 

încât elevii să poată învăța online, de acasă, într-o zi pe săptămână, la disciplina 

acelui sau acelor profesori care au contraindicații pentru prezență fizică. Dacă vor 

fi mai mulți profesori, ceea ce nu ne dorim, vor putea fi și două zile din cinci”, a 

explicat ministrul educației. 
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Inclusiv învățătorii vor avea dreptul să solicite să stea acasă, dacă au 

contraindicații, doar că pentru angajații din sistemul de educație legislația prevede 

certificarea de către un medic de medicina muncii, spre deosebire de elevi, care nu 

au nevoie de medicina muncii, a subliniat Sorin Cîmpeanu. 

„Prin urmare, dacă o clasă care ar trebui să funcționeze cu prezență fizică are 

profesorul care nu poate desfășura orele cu prezență fizică și dacă nu există o 

soluție de înlocuire a acelui cadru didactic, atunci toată clasa va rămâne acasă să 

facă orele online”, a explicat ministrul. El a adăugat însă că soluția de înlocuire a 

cadrului didactic este greu de aplicat având în vedere „resursa umană din sistemul 

de educație”. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Ministerul Mediului anunță că în această noapte va fi pus în funcțiune 

SUMAL 2.0, sistemul de urmărire a materialului lemnos. Transporturile 

multiple pe același aviz nu se vor mai putea realiza. 

„Implementarea noului SUMAL descurajează tăierile ilegale de lemn şi aduce 

beneficii multiple pentru întreg sectorul silvic. Pe lângă îmbunătățirile 

semnificative în ceea ce privește urmărirea trasabilității lemnului, noul sistem 

informatic include un amplu proces de debirocratizare a sectorului, prin 

eliminarea mai multor registre și documente, precum și prin automatizarea 

fluxurilor de date care, până acum, se realizau manual” arată Ministerul Mediului 

într-un comunicat de presă.  

”Transportul dublu pe acelaşi aviz nu se va mai putea realiza, nimeni nu va mai 

putea să transporte, cu aviz, cantităţi mai mari sau mai mici pentru că la fiecare 

transport vor fi obligaţi să urce cele trei fotografii – faţă, lateral, spate, pentru a 

dovedi cantitatea de material lemnos” explica în luna iunie a anului trecut 

ministrul Mediului de la acea vreme, Costel Alexe. 

În sprijinul utilizatorilor, ministerul a lansat și un callcenter, la numărul 

0314337799. 
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Sistemul SUMAL 2.0 a intrat în teste încă din 28 aprilie 2020, iar în luna iunie, 

guvernul a adoptat o hotărâre pentru operaționalizarea sa. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Asociația ”Inițiativa pentru Justiție” le cere Parlamentului și ministrului 

Justiției revocarea lui Florin Iordache și a Gabrielei Scutea: Principalii 

artizani ai OUG 13/2017 ocupă funcții-cheie 

Asociația ”Inițiativa pentru Justiție” cere Parlamentului și ministrului justiției, 

Stelian Ion, să inițieze procedurile de revocare a lui Florin Iordache din funcția de 

președinte al Consiliului Legislativ și a Gabrielei Scutea din funcția de procuror 

general al Parchetului de pe lângă Înalta Curte de Casație și Justiție, ”artizani” ai 

OUG 13/2017, ca parte a procesului de revenire a României la valorile statului de 

drept, proces care trebuie să înceapă acum. 

 Asociația „INIȚIATIVA PENTRU JUSTIȚIE”, asociație profesională a 

procurorilor, reamintește cetățenilor României că în data de 31 ianuarie 2017 

a fost emisă infama Ordonanță de urgență a Guvernului nr. 13/2017, care a 

marcat începutul războiului fățiș al politicienilor cu Justiția. 

 Astăzi, la patru ani de la emiterea acestei ordonanțe, votată „noaptea ca 

hoții” și abrogată la presiunea străzii, sistemul de justiție este grav afectat, 

iar principalii artizani ai acestei ordonanțe ocupă funcții-cheie în stat, din 

care pot influența procesul de adoptare a actelor normative, respectiv 

desfășurarea urmăririi penale, ca etapă esențială pentru tragerea la 

răspundere a celor care comit cele mai grave fapte contra ordinii de drept. 

 Astfel, ministrul justiției de atunci, Florin Iordache „Altă întrebare”, este 

astăzi președintele Consiliului Legislativ, iar fosta sa secretară de stat, 

Gabriela Scutea, cea care, în ultima zi a detașării la Ministerul Justiției, a 

semnat avizul de legalitate pentru proiectul acestui act normativ, trecând 

peste cele șase avize negative date de direcțiile de specialitate, este astăzi 

procurorul general al Parchetului de pe lângă Înalta Curte de Casație și 

Justiție. 
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 Efectele aducerii treptate, în acești patru ani, a sistemului judiciar în 

incapacitate de a combate corupția generalizată continuă să se producă, 

uneori sub forma unor tragedii la care martoră este o țară întreagă. 

 Solicităm cu acest prilej, în mod public, Parlamentului și ministrului justiției 

să inițieze procedurile de revocare din funcțiile de președinte al Consiliului 

Legislativ și respectiv de procuror general al Parchetului de pe lângă Înalta 

Curte de Casație și Justiție a celor doi artizani ai Ordonanței de urgență a 

Guvernului nr. 13/2017, ca parte a procesului de revenire a României la 

valorile statului de drept, proces care trebuie să înceapă acum. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Băncile recomandă clienţilor care-şi suspendă ratele să-şi analizeze 

capacitatea de rambursare ulterioară. Îi avertizează că vor înregistra o 

creştere a expunerii după aceea. 

”Expunerea clientului crește odată cu prelungirea perioadei de suspendare astfel 

încât, în baza analizei riguroase, abordarea trebuie să fie una echilibrată în linie 

cu nevoile reale actuale ale clientului și cu capacitatea de onorare a plăților post 

suspendare”, arată Asociația Română a Băncilor într-un comunicat.  

Clienții ale căror venituri au fost afectate direct sau indirect de situaţia generată de 

pandemie pot beneficia de acordarea facilităţii de suspendare a obligaţiei de plată a 

ratelor, dobânzilor şi comisioanelor pe o perioadă cuprinsă între o lună și nouă 

luni, în baza opțiunii debitorului care poate fi exprimată până cel mai târziu la data 

de 15 martie 2021.  

Pe lângă criteriile legate de afectarea veniturilor, suspendarea la plată se poate 

aproba doar pentru creditele care au fost acordate până la data de 30 martie 2020 

inclusiv și care nu înregistrează restanțe la data solicitării, precum și pentru alte 

criterii obiective.  

Ca o soluție la problemele de natură economică generate de pandemie, băncile 

solicită eliminarea barierelor de ordin legislativ care le pot afecta capacitatea de a 

finanța revenirea economică rapidă și de a sprijini clienții afectați de pandemie. 

(Sursa: biziday.ro) 
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 Bursa, plus 5% în ianuarie 2021, cât dobânda pe 1 an şi jumătate. Cele mai 

mari creşteri din BET: Conpet (17%), Nuclearelectrica (15%) şi 

Transelectrica (10,5%) 

Pe partea de indici bursieri, toţi cei opt indici de la Bucureşti au încheiat ianuarie 

2021 pe plus, cea mai bună dinamică fiind înregistrată în cazul BET-NG, de 

9,25% ♦ La polul opus, BET FI cu 4,63%. 

Prin prisma evoluţiei indicelui principal BET, cel care urmăreşte cele mai 

tranzacţionate acţiuni de la Bucureşti, Bursa românească a încheiat prima lună din 

2021 cu o apreciere de 5%, adică cea mai bună lună ianuarie din 2018 încoace, 

arată datele agregate de ZF din platforma BVB. 

Cu o susţinere puternică de pe plan extern, în contextul în care agenda cu privire la 

informaţii despre companii a fost una subţire, BET a spart pragul psihologic de 

10.000 de puncte pe parcursul lunii ianuarie şi a atins chiar maximul ultimilor 13 

ani. Vineri 29 ianuarie, BET a închis la 10.306 puncte. 

„Dacă adaugăm creşterea de peste 5% din decembrie şi de 9 % din noiembrie, 

constatăm o apreciere de peste Ă21% în ultimele trei luni, creştere cu impact 

puternic asupra sentimentului de piaţă al investitorilor“, spune Alin Brendea, 

director general adjunct al Prime Transaction. 

Pe de altă parte, din rândul celor 17 acţiuni care intră în structura indicelui BET al 

bursei româneşti, doar două au fost pe minus în prima lună din 2021, ceea ce arată 

un început de an în forţă. 

Astfel, în prima lună de tranzacţionare, cele mai mari creşteri din prima ligă 

bursieră de la Bucureşti au fost la Conpet Ploieşti (17%), Nuclearelectrica (15%), 

Transelectrica (10,5%), aşadar un podium format integral din companii din energie 

controlate de stat. 

La polul opus s-au poziţionat MedLife (-4,9%), Sphera (-0,3%), TeraPlast (0,2%). 

Cu alte cuvinte, cele mai performante acţiuni din 2020 – respectiv TRP şi M – au 

fost cele mai slabe în ianuarie 2021. 
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„Pe măsură ce ne apropiem de zona raportările financiare preliminare şi a primelor 

indicaţii privind dividendele acordate din profitul anului trecut, emitenţii mai bine 

plasaţi într-un clasament virtual al posibilelor randamente ale dividendelor ridicate, 

devin mai atractive pentru investitori“, spune Alin Brendea care adaugă că astfel 

poate fi explicat raliul Conpet, Nuclearelectrica. „Pe de altă parte sectorul energetic 

şi de utilităţi a continuat trendul ascendent bazat pe rezultate financiare positive şi, 

mai ales, pe aşteptările bune din acest an“. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Fondul național pentru siguranța pacienților, anunțat de ministrul 

Sănătății, ar putea rezolva unele probleme din spitale 

Înființarea Fondului național pentru siguranța pacienților, anunțată sâmbătă seara 

de ministrul sănătăți, e văzută cu optimism de unii dintre reprezentanții medicilor. 

Ei speră să o și vadă implementată urgent. Profesorul Dorel Săndesc este de părere 

că așa ar putea fi rezolvate două dintre cele mai mari probleme ale spitalelor 

românești: rețele de gaze medicale și de electricitate. 

Vicepreședintele Societății de Anestezie și Terapie Intensivă crede că, dacă 

guvernul asigură finanțare, într-un an spitalele românești ar putea dezamorsa 

bombele cu ceas pe care stau în prezent. 

Reprezentanții pacienților sunt de părere că tragediile de la Piatra Neamț și Balș, 

dar și pandemia de Covid, i-au făcut pe mulți oameni să fie reticenți atunci când 

vine vorba de internare. Măsura propusă de Vlad Voiculescu ar putea să crească 

încrederea pacienților în sistemul medical. 

După tragedia de la Matei Balș, ministrul sănătății a anunțat într-o conferință de 

presă cum va încercă să crească siguranța pacienților. Cea mai importantă măsură 

anunțată este înființarea unui Fond Național. 

Sistemul medical românesc a avut în doar două luni două incendii de proporții, la 

Spitalul din Piatra Neamț și la Institutul Matei Balș. În cele două dezastre și-au 

pierdut viața 17 pacienți. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

http://stiri.tvr.ro/ministrul-sanata-ii-anun-a-infiintarea-unui-fond-national-pentru-siguranta-pacientilor-in-spitale-dupa-tragedia-de-la-institutul-matei-bal_878336.html#view
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 Președintele Comisiei Europene anunță că AstraZeneca suplimentează 

livrările de vaccinuri cu nouă milioane de doze în primul trimestru, față de 

oferta anterioară, iar distribuția începe cu o săptămână mai devreme. 

 “Compania își va extinde şi capacitatea de producţie în Europa”, a mai precizat 

Ursula von der Leyen pe Twitter. 

Totuși, aceste 40 de milioane de doze sunt doar jumătate din cât promisese inițial 

compania că va livra până la finalul lui martie. Tocmai acesta a fost punctul de 

plecare al tensiunilor cu UE în cursul acestei săptămâni. 

AstraZeneca a susţinut că nu este obligată din punct de vedere contractual să 

livreze cantități precise de vaccin la anumite date calendaristice, motiv pentru care 

UE a publicat contractul încheiat între cele două părți. 

De altfel, reamintim, autoritățile de la Bruxelles au demarat un control la fabrica de 

producție AstraZeneca, pentru a vedea dacă întârzierile livrărilor de vaccin anti-

Covid se datorează, într-adevăr, unor probleme de producție, iar nu unor livrări 

preferențiale către Marea Britanie. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Rusia. Al doilea weekend de proteste pentru susținerea opozantului Aleksei 

Navalnîi, în marile orașe. UPDATE: Poliția a reținut peste cinci mii de 

persoane în toată țara, inclusiv pe soția lui Navalnîi. 

Șeful diplomației UE, Josep Borrell, critică „utilizarea disproporționată a forței” 

împotriva protestatarilor și jurnaliștilor. 

Update ora 23.00: Presa internațională spune că polițiștii au arestat peste cinci mii 

de protestatari, dintre care 1.600 la Moscova. 

Update ora 17:30: Presa internațională scrie că numărul total al protestatarilor 

arestați a urcat la patru mii. Cei mai mulți, peste o mie, la Moscova. 

Update ora 15:50: BBC și Reuters anunță că sunt cel puțin trei mii de 

manifestanți reținuți. 

https://www.biziday.ro/agentia-belgiana-a-medicamentului-a-demarat-un-control-la-fabrica-de-productie-a-vaccinului-astrazeneca-de-langa-bruxelles-pentru-a-vedea-daca-intarzierile-livrarilor-de-seruri-se-datoreaza-intr-ade/?source=biziday
https://www.biziday.ro/agentia-belgiana-a-medicamentului-a-demarat-un-control-la-fabrica-de-productie-a-vaccinului-astrazeneca-de-langa-bruxelles-pentru-a-vedea-daca-intarzierile-livrarilor-de-seruri-se-datoreaza-intr-ade/?source=biziday
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Update ora 15:10: Peste două mii de persoane au fost reținute în toată țara, dintre 

care peste 500 la Moscova și 250 la Sankt Petersburg. 

Update ora 13:45 Au început protestele și în Moscova, unde polițiștii au reținut 

deja 300 de persoane, între care și soiția lui Aleksei Navalnîi, Iulia, potrivit 

Reuters. 

La Vladivostok, poliția a restricționat mai multe zone ale orașului și i-a forțat pe 

manifestanți să protesteze în apropierea apelor înghețate ale Golfului Amur, la 

temperaturi de -13 grade Celsius. Numai aici au fost reținuți peste 100 de oameni. 

Zeci de persoane s-au adunat și în Yakutsk, în estul Siberiei, unde se înregistrează -

44 de grade Celsius. Tot în aceeași regiune, în Novosibirsk, mii de oameni au 

mărșăluit și au cerut eliberarea lui Navalnîi; 50 au fost și reținuți. 

În Tomsk, ultimul oraș vizitat de Navalnîi înainte de a fi transferat la un spital din 

Germania, după ce a fost otrăvit cu Novichok, simpatizanții s-au reunit în fața unei 

arene pentru evenimente și au scandat ”Lăsați-l să plece!”. În capitala Moscova și 

Sankt Petersburg, oamenii se adună în locurile de protest. 

La protestele de săptămâna trecută, care au avut loc în aproape o sută de orașe, au 

fost reținute în jur de 4.000 de persoane, între care și soția lui Aleksei, Iulia 

Navalnîi. La mijlocul săptămânii, oamenii legii au percheziționat birourile 

organizației conduse de Aleksei, dar și proprietățile deținute de apropiații acestuia. 

Oleg, fratele său, a fost plasat în arest la domiciliu până pe 23 martie. 

Aleksei Navalnîi a fost arestat imediat ce s-a întors în Rusia, pe 17 ianuarie, sub 

acuzația că a încălcat prevederile unei eliberări condiționat. Opozantul a realizat un 

film în care vorbește despre ”averea secretă a președintelui Vladimir Putin” și și-a 

îndemnat susținătorii să-l vizioneze. Postat online, acesta a adunat peste 100 de 

milioane de vizionări. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

https://www.reuters.com/article/us-russia-politics-navalny-wif/police-detain-wife-of-jailed-kremlin-critic-navalny-at-moscow-protest-idUSKBN2A00D4
https://www.reuters.com/article/us-russia-politics-navalny-wif/police-detain-wife-of-jailed-kremlin-critic-navalny-at-moscow-protest-idUSKBN2A00D4

